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Side 2

Spørgsmål: 

Ad. samrådet med skatteministeren den 9. november 2011 om alm. del – samrådsspørgsmål 
E-G (afgiftsstigninger og grænsehandel m.v.)

Hvor meget vurderer ministeren, at afgifter på grænsehandelsfølsomme varer kan hæves 
samlet, inden den såkaldte ketchup-effekt opstår?

Svar: 

Jeg har ikke grundlag for, at skønne over hvor meget afgifterne på grænsehandelsfølsomme 
varer kan forhøjes samlet set, uden at der opstår ketchupeffekter i grænsehandlen. 

Det var i øvrigt heller ikke muligt, da den tidligere regering som en del af Forårspakke 2.0 i 
2010 indførte en række afgiftsforhøjelser på flere af de grænsehandelsfølsomme varer.

Herudover kan jeg tilføje, at der er stor forskel på effekten af afgiftsforhøjelser på de for-
skellige varer. Det skyldes blandt andet, at der er stor forskel på hvor høj afgiften allerede 
er i dag, og hvor følsomt salget er overfor afgiftsændringer. Disse faktorer er der taget høj-
de for, i forbindelse med de afgiftsforhøjelser som regeringen nu foreslår, både hvad angår 
hvilke afgifter der forhøjes, og hvor meget de enkelte afgifter forhøjes.  


